
HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
 

Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen „komise“) – 5. 
jednání 
zápis z jednání konaného 18.10. 2021 v 15:30 
 
Místo:  
Online jednání, Webex 
 
Přítomni:  
 
Členové:  
JUDr. Jiří Pospíšil - předseda 
Ing. Martin Bednář 
Mgr. Ing. Jaromír Beránek 
Ing. Mariana Čapková 
Mgr. Marta Gellová  
Martin Churavý, cand. soc.  
Mgr. Kristýna Jirátová, Ph.D.  
Mgr. Marek Polach  
JUDr. Markéta Štalmachová  
JUDr. Lucie Týcová   
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemník: 
Bc. Filip Hlaváček, DiS 
 
Hosté: 
kpt. Mgr. Martin Němec – vrchní komisař, krajské ředitelství policie hl. m Prahy 
Ing. Karel Andrle – ředitel odboru FON MHMP 
RNDr. Martin Bursík - předseda Komise pro udržitelnou energii a klima 
Ing. et Ing. Jana Berková - ředitelka odboru OMM 
Ing. Lenka Panešová - vedoucí oddělení marketingu 
Mgr. Michal Geisler Ph.D. - poradce primátora 
Ing. Jiří Hoskovec - vedoucí oddělení poradců primátora 
Jiří Richter - výbor pro Evropské záležitosti 
Giancarlo Lamberti - TOP09 
 
Jednání řídil: JUDr. Jiří Pospíšil – předseda, Mgr. Reda Ifrah, odborník s poradním hlasem 
 
Zapsal: Bc. Filip Hlaváček, DiS, tajemník  
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Úvod   

2. Průběžné výstupy z jednání zástupců Komise a jednotlivých vládních resortů a přehled akcí 
pořádaných jednotlivými ministerstvy navržených k podpoření hlavním městem formou zápůjčky 
prostor 

3. Výstupy z jednání s panem primátorem a návrh akcí pořádaných a financovaných hlavním 
městem Prahou 

4. Různé 

 
 

   
 

  



HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
 
Ad 1) 

Jednání bylo zahájeno panem Jiřím Pospíšilem, předsedou komise a přivítal přítomné členy a 

hosty a nastínil průběh jednání, včetně programu jednání.  

Následně bylo konstatováno, že dle počtu přítomných členů je komise usnášení schopná a bylo 

dáno hlasovat o přijetí navrženého programu jednání. Přítomní členové odsouhlasili navržený program 

jednomyslně.  

 
 
Ad 2)  

Předseda komise poté otevřel rozpravu nad přílohou č. 2 a 2a bodu č. 2 programu a sám 

vznesl první dotaz týkající se výstavy v Evropském parlamentu. Na toto reagoval pan Ifrah, že tato 

informace byla získána z Úřadu vlády, která informovala zástupce komise a paní radní Třeštíkovou o 

možnosti po celou dobu předsednictví vystavovat umělecké díla v prostorách Evropského parlamentu. 

Paní radní slíbila ověřit zájem o tuto možnost prezentace, zejména by se toto mělo týkat Galerie HMP. 

Pan předseda informaci kvitoval, nicméně doporučil toto na Úřadu vlády důkladně ověřit, neboť výstava 

uměleckých děl předsednické země na půdě Evropského parlamentu je zabezpečena z vlastních sbírek 

Evropského parlamentu, který pořizuje do svého vlastnictví umělecká díla členských států.  

V rámci rozpravy se poté o slovo přihlásil pan Richter – nový asistent Výboru pro evropské 

záležitosti. Nabídl možnost zapojení studentů v podobě stáží atd. Následně se slova ujal pan Lamberti, 

který je rovněž členem Výboru pro evropské záležitosti a v minulosti působil jako předseda Studentské 

komory vysokých škol a dále se zapojoval i do organizace ESU (Evropská studentská unie). V rámci 

těchto studentských organizací také dochází k plánování vlastních akcí spojených s českým 

předsednictvím a dovolil si pozvat členy Komise na akci, která se bude konat 16. listopadu na pražském 

Žofíně u příležitosti Mezinárodního dne studenstva a bude zde zastoupena akademická obec, 

sněmovna, senát a také HMP. V rámci tohoto jednání bude i předáno nejvyšší studentské ocenění a to 

cena Jana Opletala. Pan předseda opět informaci kvitoval a požádal pana Richtera a Lambertiho, aby 

zůstali v kontaktu s panem Ifrahem s cílem průběžné výměny informací o připravovaných studentských 

akcí, kde by se mohlo hlavní město prezentovat.  

Tímto byla rozprava nad body 2 a 2a ukončena.  

 
 
Pan předseda poté předal řízení jednání Komise panu Ifrahovi.  
  
 
Ad 3) 

Pan Ifrah zahájil rozpravu o příloze k bodu č.3 Programu. Prvním bodem rozpravy bylo 

představení přehledu akcí „Zvažované akce v oblasti kultury, vědy a inovací“. Informaci o těchto 

akcích přednesl pan zastupitel Beránek, který detailně představil jednotlivé akce.  

Po představení akcí panem zastupitelem Beránkem požádal pan Ifrah o představení akcí 

zamýšlených odborem primátora pana Hoskovce, vedoucího poradců primátora. Ten poté pohovořil o 

jednotlivých akcí připravovaných odborem primátora.  

V rámci rozpravy se přihlásil o slovo poradce primátora pan Geisler, který doplnil informace o 

akci „Setkání komise COTER“. Dále se slova ujal vedoucí protokolu kanceláře primátora, pan Churavý, 

který doplnil informace k akcím týkajícím se převzetí a předání předsednictví.  

Následně pak pan Hoskovec připomněl akce navrhovaném panem náměstkem Hlubučkem 

z oblasti klimatu. Pan Ifrah na toto reagoval tím, že akce „Climate talks“ jsou komisi známy, ale 

s ohledem na pozdější dodání informací jsou zařazeny v rámci bodu č. 4 Programu – Různé. Dále pan 

Ifrah požádal pana Hoskovce, aby právě v rámci bodu programu – Různé, blíže představil mechanismus 

financování prezentovaných akcí.  

 



HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Poté předal pan Ifrah slovo paní Jirátové z odboru kultury, aby představila blíže akce 

navrhované odborem kultury.  

Paní Jirátová se ještě před samotným představením navrhovaných akcí za odbor kultury také 

dotázala na mechanismu a časový rámec čerpaní prostředků na akce spojené s českým předsednictvím 

(v některých případech, jako například výstava URBANIA, je již třeba mít v této otázce jistotu, aby bylo 

množné včas zajistit odpovídající výstavní plochu, jakou je třeba centrum BOZAR v Bruselu). Poté již 

paní Jirátová pokračovala představením jednotlivých akcí odboru kultury.  

 

 Pan Ifrah po paní Jirátové předal slovo panu Polachovi, který představil akce plánované také 

odborem kultury a cestovního ruchu, ale tentokrát se jednalo o akce pořádané Pražským domem 

v Bruselu. I přes množství akcí se jedná o stále živý dokument a Pražský dům je stále oslovován novými 

partnery s poptávkou na uspořádání akcí v Pražském domě v Bruselu.  

 Pan Ifrah poděkoval panu Polachovi za představení akcí a zejména za aktivitu Pražského domu 

při pořádání akcí, kdy spolupráci s Pražským domem oceňují nejen jednotlivé vládní resorty, ale také 

Stálé zastoupení České republiky při Evropské unii. Dále pak pan Ifrah požádal pana Polacha, aby i 

nadále zůstal ve spojení se zástupci Komise (p. Ifrah, p. Hlaváček) a informoval je o realizovaných akcí 

s podporou Pražského domu s cílem koordinovat propagaci hlavního města v rámci akcí spojených 

s předsednictvím.  

 

 Po panu Polachovi a představení akcí Pražského domu následoval přehled akcí v gesci 

odboru médií a marketingu, kdy ke členům komise promluvila paní ředitelka Berková. Akce, a 

případně další formy propagace, popsané paní ředitelkou byly prezentovány spíše jen v ideologické 

rovině, kdy finální podoba bude záviset hlavně na směru, kterým se bude ubírat Úřad vlády a jednotlivé 

vládní resorty.  

 Pan Ifrah představení základních myšlenek odboru médií a marketingu jen doplnil, že aktivity 

odboru směrem k propagaci Prahy například již na letišti, prezentace formou upomínkových předmětů 

a další je výrazně kvitováno Úřadem vlády a jednotlivými resorty (aktuální nedostatek upomínkových 

předmětů a další aspekty). Propagace Prahy ihned po příletu delegátů je i velkou příležitostí pro nabídku 

komplexních služeb Prague City Tourism. Pan Ifrah poté vznesl dotaz, respektive dva dotazy. A to, zdali 

propojovat akce prezentované paní ředitelkou v rámci bodu 3 s akcemi předsednictví a zda je odbor 

médií a marketingu ve spojení s Prague City Tourism. Paní ředitelka Berková na toto reagovala tím, že 

nejen ona, ale i její kolegové jsou v kontaktu s Prague City Tourism, včetně pana ředitele Cipra, a pouze 

nedošlo na detailní řešení jednotlivých termínů akcí a jejich dalších detailů, kdy znovu paní ředitelka 

opakovala provázanost na informace od Úřadu vlády, zejména kalendář vládních akcí, vizuální styl atp., 

což jsou informace, které zatím Úřad vlády nemá k dispozici. Informaci paní ředitelky ohledně dosud ne 

zcela jasně definovaného postoje ze strany Úřadu vlády pan Ifrah potvrdil a otevřel diskuzi 

k prezentovaným akcím odboru médií a marketingu.  

 Do diskuze se první přihlásil pan kpt. Němec s připomenutím toho, aby případné veškeré 

veřejné akce byly předem konzultovány s Úřadem vlády – Odbor pro předsednictví ČR v Radě EU – 

sekce zajištění bezpečnosti. A jako příklad zmiňovaná dronová show, aby nejprve byla konzultována s 

útvarem civilního letectví (Praha je bezletovou zónou a dále jsou v Praze i zóny, kde je absolutní zákaz 

létání jakýmkoliv prostředkem). Paní ředitelka Berková odpověděla, že toto již bylo jejím odborem 

konzultováno s pořadateli takových to akcí a s ohledem na výše uvedené připomínky kpt. Němce jsou 

tyto akce realizovatelné. Dle slov paní ředitelky je na dronových a světelných show i možná finanční 

spoluúčast ze strany Úřadu vlády. Poté paní ředitelka vrátila slovo panu Ifrahovi.  

 

Ad 4) 

Pan Ifrah vyzval členy Komise, aby se vyjádřili k prezentovaným akcím odboru primátora, 

odboru kultury a odboru médií a marketingu. Možnost vyjádřit se k výše prezentovaným akcím nikdo ze 

členů Komise nevyužil a pan Ifrah tedy přešel k bodu programu č.4 – Různé a předal slovu hostu, panu 
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Bursíkovi. Pan představil obě akce uvedené v příloze k bodu č. 4 Programu s tím, že zdůraznil zejména 

důležitost klimatického tématu, vyzdvihl náskok, který má Praha v prosazování, přijímání a formulaci 

klimatických opatření před ČR a akce by tak mohly být i vnímány jako pomoc Prahy celé republice.  

  

Pan Ifrah následně znovu umožnil členům se vyjádřit k navrhovaným akcím a rovněž se zmínil, 

že úlohou Komise je vyjádřit své stanovisko Radě hl. m. a Rada by v rámci schvalování rozpočtu na 

2022 měla schválit i jednotlivé rozpočtové požadavky odborů (kultura, média a marketing, odbor 

primátora) související s navrženými akcemi.  

 V rámci diskuze vystoupil jako první pan Polach, který vyjádřil za odbor kultury – Pražský dům 

podporu navrhovaným akcím ze strany ostatních odborů. Věří, že akce jsou dobře prodiskutované 

v rámci jednotlivých odborů a nemá tedy důvod je jakkoliv dále zpochybňovat.  

 Nikdo další se do diskuze nepřipojil.  

  

Pan Ifrah po skončení diskuze shrnul jednotlivé rozpočtové požadavky v rámci příloh k bodu 

Programu č. 3. s výjimkou odboru kultury – Pražský dům, který bude schopen navrhované akce 

financovat ze svého původního „předcovidového“ rozpočtu. Poté pan Ifrah vznesl dotaz ohledně 

rozpočtové alokace akcí představených v rámci přílohy k bodu programu č. 4. Pan Bursík bohužel nemá 

žádné bližší informace ohledně zařazení do rozpočtu a akce by tak měly, dle svého zaměření, spadat 

do rozpočtu odboru primátora. Dále se pan Ifrah vyjádřil k rozpočtovým požadavků odboru médií a 

marketingu, kdy akce spojené s reklamní kampaní, upomínkovými předměty a propagací ve 

sdělovacích prostředcích jsou zcela legitimní a pouze si dovolil požádat, aby výdaje spojené kampaněmi 

a akcemi, byly podpořeny Komisí pouze v obecné rovině s tím, že budou dále diskutovány a 

konkretizovány a to zejména s ohledem na zapojení Prague City Tourism a také s ohledem na možný 

vstup Úřadu vlády, kde, jak již bylo řečeno, není v současné době zcela přesně znám postoj vlády 

s ohledem na povolební období. S tímto návrhem se paní ředitelka Berková zcela ztotožnila. Bude-li 

souhlasit komise, tajemník komise v této rovině upraví podkladové materiály.  

 Další dotaz pana Ifraha směřoval na pana zastupitele Beránka, případně na pana Hoskovce, 

kdy se pan Ifrah dotazoval, zda se mohou, v rámci akcí uvedených v příloze k bodu Programu č. 3, pod 

názvem „zvažované akce v oblasti kultury, vědy a inovací“ a s nimi spojeného rozpočtového požadavku, 

vyskytnou i případné další akce jiných odborů, které by čerpaly z budgetu alokovaného v rámci rozpočtu 

odboru primátora. A další dotaz pana Ifraha směřoval k tomu, jak bude postupováno v případě, kdy 

některé akce uvedené ve výše zmíněném přehledu, budou podpořeny z grantového programu odboru 

kultury?  

 Reakcí pana Beránka a pana Hoskovce bylo, že akce, které by byly podpořeny v rámci 

grantového programu odboru kultury, by samozřejmě nebyly duplicitně financovány v rámci podpory 

akcí CZ PRES a případný převis v rozpočtovém požadavku by pak teoreticky mohl být využit pro další 

akce, neboť zmíněný přehled není konečný, je živý, byť již aktuálně nejsou indicie o dalších zájemcích 

o podporu.  

 Pan Ifrah poděkoval za reakci a zmínil jen ještě jeden rozpočtový požadavek a tím je požadavek 

na podporu výstavy URBANIA, kde potřeba financování, alespoň částečného, vyvstává ještě tento rok 

(pronájem prostor Bozar atp.). Na toto reagoval pan Hoskovec, že o tomto požadavku vědí a pokud se 

k záměru přihlásí koalice, tak se bude jednat pouze rozpočtovou technikálii a určitě by celé věci prospělo 

sjednocení stanovisek Komise a výsledků jednání o rozpočtu.  

 Pan Ifrah na toto reagoval tak, že Komise již vyjádřila své stanovisko v tisku R – 40343 k 

zapojení hlavního města Prahy do předsednictví České republiky v Radě Evropské unie 2022, který byl 

předložen na RHMP.  

  

 Na závěr jednání Komise pan Ifrah shrnul jednotlivé body Programu následovně:  
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 Bod č. 2 materiál s přehledem akcí, kde bude HMP zapůjčovat zdarma prostory – materiál 

bude i nadále aktualizován a prezentován. Členové Komise nemají k tomuto bodu žádné 

negativní stanovisko a Komise bere tento bod Programu na vědomí.  

 Bod č. 3 akce z oblasti kultury, vědy a inovací, akce odboru primátora a bod č. 4 – 

z oblasti klimatu – materiál by mohl být ještě modifikován a tak jménem Komise prosíme o 

průběžnou aktualizaci. Pan Hoskovec ještě doplnil, že materiál bude i formulačně trochu 

upraven a přislíbil zaslat finalizovanou verzi, aby mohla být distribuována členům Komise. 

K tomuto bloku byly připojeny i akce navrhované panem náměstkem Hlubučkem. Členové 

Komise nemají k tomuto bodu žádné negativní stanovisko a Komise bere tyto body Programu 

na vědomí.  

 Bod č. 3 akce odboru médií a marketingu a odboru kultury – akce odboru médií a 

marketingu budou ještě v určitém směru zobecněny a to zejména s ohledem na provázanost 

s postojem nové vlády. Členové Komise nemají k tomuto bodu žádné negativní stanovisko a 

Komise bere tyto bod Programu na vědomí. 

 

Tímto byla diskuze o materiálu ukončena.  

 

Pan Ifrah dal poté možnost vznést jakékoliv podněty či otázky v rámci bodu č. 4 Programu – 

Různé. Nikdo z účastníků se do další diskuze již nepřihlásil.  

 
Odborník s poradním hlasem Reda Ifrah poděkoval všem přítomným členům i hostům za účast na 

5. jednání a ukončil jednání. 
 

Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  


